

Title (en)

Hinge assembly of the headsection of a mattress of a couch bed.

Title (de)

Gelenkbeschlag der Kopfpartie einer Matratze von einer Bettcouch.

Title (fr)

Mécanisme de rabattement de la partie tête et d'une partie sommier d'un lit-banquette.

Publication

EP 0611537 A1 19940824 (FR)

Application

EP 93870027 A 19930217

Priority

EP 93870027 A 19930217

Abstract (en)

The invention relates to a mechanism for setting in three positions the "head" section and a section of the base of a studio couch and for folding the parts of this mechanism, characterised in that a member (10) forming part of the base joined, on the one hand by a hinge to a member forming part of the base, and on the other hand by sliding means to a rack (19) on the one end of which pivots on one end of a bracket (17) whose other end is hinge-mounted on a lever (14), hinged to a locking lever (16) pivoting on one end of a swinging member aforementioned (2), a pin (26) projecting laterally out of the bracket (17) and fitting, in the couch position, in a recess (16') formed in the abovementioned locking lever (16) and coming out of it when the member (10) is turned on its hinge. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention se rapporte à un mécanisme de mise en trois positions de la partie "tête" et d'une partie du sommier d'un lit-banquette et de rabattement des éléments de ce mécanisme, caractérisé en ce qu'un profilé (10) faisant partie du sommier réuni, d'une part, à charnière avec un profilé faisant partie du sommier et, d'autre part, à coulisser avec une crémaillère (19) dont une extrémité est reliée à pivotement à une extrémité d'une équerre (17) dont l'autre extrémité est montée à charnière sur un levier (14), articulé sur un levier de blocage (16) monté à pivotement sur une extrémité d'un profilé basculant précité (2), un tenon (26) faisant latéralement saillie hors de l'équerre (17) pour se loger, dans la position lit, dans un creux (16') menagé dans le levier de blocage (16) précité et s'en extraire lors du rabattement du profilé (10). <IMAGE>

IPC 1-7

A47C 17/16

IPC 8 full level

A47C 17/175 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47C 17/1756 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 2585227 A1 19870130 - MERAL SOC NOUV [FR]
- [A] US 4123811 A 19781107 - ALDANA ELPHIOUS

Cited by

CN109152484A; DE102004012421B3; CN108891514A; WO2005087050A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0611537 A1 19940824; EP 0611537 B1 19970423; DE 69310133 D1 19970528; DE 69310133 T2 19971030; ES 2102000 T3 19970716

DOCDB simple family (application)

EP 93870027 A 19930217; DE 69310133 T 19930217; ES 93870027 T 19930217